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Kunadacs Község Önkormányzatának Képviselő – 

testülete 

2018. január 25-én (csütörtök) megtartott ülés 

napirendje. 
 

1. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok 

végrehajtásáról 

2. Az önkormányzat 2018. évi költségvetésének 

első ütemben történő tárgyalása 

3. Kunadacs község Önkormányzata Képviselő-

testülete Szervezeti és Működési       

Szabályzatáról szóló 5/2013.(III.29.) 

önkormányzati rendelet módosítása  

Előadó: polgármester 

4.Tájékoztató a közétkeztető főzőkonyha és a 

közétkeztető tálalókonyha NÉBIH ellenőrzésre 

hozott intézkedési tervről 

Előadó: alpolgármester 

4. Egyebek 

Előadó: polgármester 

……………………………………………… 

2018. február 7-én (szerda) megtartott ülés 

napirendje 
 

1. Humán kapacitások fejlesztése térségi 

szemléletben – kedvezményezett térségek (EFOP-

3.9.2.-16) elnevezésű nyertes pályázathoz 

kapcsolódó módosított konzorciumi megállapodás 

aláírásának jóváhagyása 

Előadó: polgármester  

……………………………………………… 

2018. február 14-én (szerda) megtartott  ülés 

napirendje 
 

1. Kunadacs Község Önkormányzata 2018. évi 

költségvetésének tárgyalása 

2.  A Polgármester Cafetéria juttatása éves 

keretösszegének meghatározása  

3.  A polgármester szabadsága ütemezésének 

jóváhagyása  

4. Egyebek 

Előadó: polgármester  

……………………………………………… 

2018. február 14-én (szerda) megtartott 

Kunpeszér Község Önkormányzatának Képviselő-

testületével  

 együttes ülés napirendje 
 

1.  Kunadacs és Kunpeszér községek képviselő-

testületei együttes ülése a Kunadacs Község 

Önkormányzata és intézményei és a Kunadacsi 

Közös Önkormányzati Hivatal 2018. évi 

költségvetésének elfogadása 

Előadó: polgármesterek  

2. Az önkormányzat 2017. évi költségvetési 

rendeletének módosítása 

3.  A Polgármester Cafetéria juttatása éves 

keretösszegének meghatározása 

4. Egyebek 

Előadó: polgármester 

 

 

KUNSZENTMIKLÓS VÁROS 

 ÖNKORMÁNYZATA 
 

SAJTÓKÖZLEMÉNY 

HUMÁN KAPACITÁSOK FEJLESZTÉSE A KUNSZENTMIKLÓSI 

JÁRÁSBAN 

2018 / 02 / 19 

Kunszentmiklós Város Önkormányzata és konzorciumi partnerei Európai Uniós 

forrásból 487,25 millió forint vissza nem térítendő támogatást nyertek humán 

kapacitásaik fejlesztésére. A projekt célja, hogy a településméretből adódó társadalmi 

hátrányokat mérsékelje és javítsa a térségben élő gyermekes családok 

közszolgáltatásokhoz való hozzáférését. 

Uniós forrásból újul meg Kunszentmiklós tasskertesi óvodája és Dunaegyházán a 

Mákszem óvoda. Kunadacson és Kunpeszéren megújul az óvoda vizesblokkja, 

valamint fejlesztő játékokkal bővül az óvoda eszközparkja. Szalkszentmártonban is 

megújul az óvoda, a gyermekeknek tartásjavító tornát, úszásoktatást, lovagoltatást 

biztosítunk. 

Tasson mozgásfejlesztő programokat szervezünk, eszközöket vásárolunk hozzá. A 

gyermekeknek sporttábort, nyelvtanfolyamot, öko-napokat, tudatos pénzügyi 

magatartást segítő programokat tartunk.  

A fejlesztés eredményeként Apostagon megújul a művelődési ház. 

A projekt hatására a településeken bővülni fog a pedagógusok módszertani eszköztára, 

továbbképezzük a helyi közszolgáltatások egyéb területein dolgozó szakembereket. A 

gyermekeknek iskolán kívüli fejlesztő programokat biztosítunk és a továbbtanulást 

népszerűsítő rendezvényeket szervezünk.  

Családi napok keretében készségfejlesztő, egészségmegőrző, helyi hagyományokat 

őrző programokat és nyári táborokat szervezünk. 

A Bács-Kiskun Megyei Önkormányzat elindítja a "Bács-Kiskunban itthon vagy!" 

című tanulmányi ösztöndíj programot a fent felsorolt településeken élő hátrányos 

helyzetű diákok részére, melynek célja, hogy minden diák lehetőséget kapjon arra, 

hogy befejezhesse tanulmányait.  

A Grassroots Sport Oktatás-módszertani és Kutatás-fejlesztési Nonprofit Kft. 

gondozásában zajlik az óvodai nevelés országos alapprogramja szerinti továbbképzés 

az intézményi mozgásprogramok keretében alkalmazható módszerekről. 
A Fénykörközösség Kutatási és Fejlesztési Nonprofit Kft. közösségi vetélkedőkkel 

egybekötött interaktív előadás-sorozatokat és óvodai meseköröket szervez és bonyolít le. 

 

Köszönet 
 

Köszönjük szépen Bácsi Zsoltnak a sok-sok 

műsoros dvd-t, amit a könyvtárnak felajánlott, 

és ezzel sok örömöt szerzett több olvasónknak. 

                                  

művelődési ház és könyvtár 

BÁCS-KISKUNBAN ITTHON VAGY!  

      ÖSZTÖNDÍJ PROGRAM 

             Még van lehetőség 
 

Ha szeretne továbbtanulni, de anyagi lehetőségei nem adottak hozzá, segítségként 

félévente akár 250 ezer forint támogatásban részesülhet megyei ösztöndíjasként. Ha 

szeretne a pályázati kiírásban szereplő szakmák valamelyikéből versenyképes tudást 

szerezni, mellyel otthonához közel el tud helyezkedni, akkor április 27-ig még van 

lehetősége benyújtani pályázatát a „Bács-Kiskunban itthon vagy!” tanulmányi 

ösztöndíj felhívásra. 

Számtalan megkeresés érkezett a márciusban indult ösztöndíj programmal 

kapcsolatban, amely a határidő módosítás mellett több személyes egyeztetést is 

igényelt. Ennek megfelelően a program munkatársai az elkövetkező hetekben 

iskolákat keresnek fel, személyes tájékoztatókat tartanak a megyei ösztöndíjról, hogy 

minden érdekelt részesülhessen a pályázat adta lehetőségből. 

A Bács-Kiskun Megyei Önkormányzat kiemelten fontosnak tartja és mindent 

elkövet annak érdekében, hogy a versenyképes tudással rendelkező fiataljaink 

megyénkben tudjanak gyökeret ereszteni, itt találják meg boldogulásukat, erős, 

megyei identitás alakulhasson ki bennük, amely generációkon keresztül megyénk 

versenyképességét és kiváló életterét hivatott elősegíteni, szolgálni. 

A megyei önkormányzat az ösztöndíj programmal a helyi vállalkozások jól képzett 

szakemberekkel való ellátását, a munkaerő helyben foglalkoztatását is igyekszik 

elérni, ezzel erősítve megyénk gazdasági szerepvállalását. 

Bővebb információ: Józan Ágota, E-mail: osztondij@bacskiskun.hu 

Telefon: +36-30/512-2584  

http://www.bacskiskun.hu/oldalak/bacs-kiskunban-itthon-vagy-osztondij-palyazat 

 

 

mailto:osztondij@bacskiskun.hu
http://www.bacskiskun.hu/oldalak/bacs-kiskunban-itthon-vagy-osztondij-palyazat
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Nőnapi ünnepség 
 

A nemzetközi nőnap alkalmából március 10-én 16 órai kezdettel községünk összes felnőtt korú hölgy lakosa ünnepségre kapott 

meghívást a szép kultúrotthonunkba. A meghívást hála Istennek szép számmal elfogadtuk. Az ünnepség már az ajtóban kezdetét 

vette egy-egy szál gyönyörű virággal, melyet kedves és vidám lelkületű férfiaktól kaptuk. Gondoskodtak arról is, hogy az ünnep 

hangulata oldott és vidám legyen. A női száj ízlésének tetsző nagyon finom röviditallal is kedveskedtek. Nagyon szép tartalmas, 

vidám hangulatú szórakoztató műsorral ajándékoztak meg minket a tiszteletre méltó férfiak, akik vendégül láttak minket. Rövid, 

szép bevezető köszöntés után a szentkirályi néptáncosok két, kor szerinti ifjú csoportja adott elő több részben nagyon színvonalas 

táncrészleteket, melyekben néptánc, latintánc és népek tánca szerepeltek. Azok a kedves, vidám fiatalok nagyon nagy lelkesedéssel 

mutattak be nekünk tánctudásuk legjavából. A drága Úr áldja meg a fiatal életüket jó egészségben, további sok sikert nekik! A 

szép táncműsor után nyugalmazott polgármesterünk szép köszöntő beszédet mondott, őszinte tisztaszívűséggel. Köszöntött, 

megköszönt, elismert és méltatott mindannyiunkat életkorunknak megfelelően. Jóleső érzés volt, köszönjük szépen. Az ünnepi 

műsor színesedett, a helyi vidám szülők társulata adta elő a színjátékukat nagyon magas fokon. Számomra az est fénypontjai 

voltak. A múlt idők élethelyzetét akkori stílusában, szóhasználatában és életképekben megjelenítették, de komolyságukat 

megtartva, hogy a szórakoztatás íze mámora is meglegyen. Fantasztikusak voltak, remek amatőrök. Köszönjük szépen. Fokozódott 

a hangulat még a két meghívott előadó művésszel, Zátrok Vivien musicalszínésznővel, akitől nagyon szép operetteket, 

örökzöldeket láthattunk, hallhattunk szép, ékesszóló hangon. Maksa Zoltán humorista művésztől egy nagy csokor humort kaptunk, 

csupa vidámsággal. A szép ünnepség végét egy kedves zsúr vette. Nagyon finom szendvicsekkel és italokkal szolgáltak a vendégül 

látó szívélyes és szeretetteljes, kedves férfiak. Szép volt, emlékezetes.  

Köszönjük szépen a hölgytársaim nevében.                       Hegedűs Ferencné 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

A szervezők köszönik a hölgyeknek, akik megjelenésükkel hozzájárultak, hogy ez a szép hagyomány folytatódjon a településen. 

Továbbá köszönet a segítőknek, támogatóknak, Brumár Jánosnak, Dunai Lászlónak, ifj. Fodor Sándornak, Jáger Józsefnek, Jánosi 

Bélának, Kancsár Sándornak, Kelemen Jánosnak, Községi Önkormányzatnak, Művelődési Háznak, Nagy Józsefnek, Nagy 

Lászlónak, ifj. Nagy Lászlónak, az Összefogás Kunadacs Jövőjéért Egyesületnek, Sipos Balázsnak, ifj. Szántai Józsefnek és 

Szántai Zoltánnak, akik - időt és energiát nem sajnálva - szívügyüknek tekintik a település hölgyeinek felköszöntését.  

         

 

 

 

Tavaszköszöntő jótékonysági est! 

 
Szülői munkaközösségünk idén is megrendezte jótékonysági 

estjét, melynek célja gyermekeink támogatása mellett egy kis 

szórakoztatás is volt. 

Célunk teljesült, tavalyi eredményünket szépen túlteljesítettük. 

Több mint 600 000 Ft tiszta eredmény értünk el, melyből 100 e 

Ft-tal az ovit, 200 e Ft-tal a sulit támogatjuk. 

A szép eredmény nemcsak nekünk köszönhető, hanem 

mindenkinek, aki csak egy kicsit is hozzájárult estünk sikeréhez. 

Köszönjük a szendvics - alapanyagokat, azok elkészítését, a 

rengeteg tombolaajándékot, Jász Tamarának, Farkas Ildikó 

polgármester asszonynak, az ovisoknak, a 3. osztálynak, a 8. 

osztálynak, Csicsa testvéreknek, tanároknak, nyugdíjasoknak a 

színvonalas műsort. Mi, vidám szülők egy kis vicces színdarabot 

adtunk elő. 

Köszönjük Gattyán Zoltánnak és Korcz Gabinak, hogy egész este 

és éjszaka szórakoztattak bennünket, valamint a büfés fiúknak az 

ismét aktív részvételt. 

„Az emberek cselekedeteinek csakis a szándék szabja meg az 

érdemét, s az önzetlenség teszi tökéletessé.” 

Jövőre visszavárunk mindenkit!                                    

               szülői munkaközösség  
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Jöjjön a tavasz, menjen a tél… 
 

Vére itt a várva várt tavasz, ugyanis a kunadacsi óvodások 

elkergették a zord, hideg telet, méghozzá vicces, ötletes 

jelmezekkel, amiktől bizony a tél már messze jár. Az idei 

farsangot a hagyományoktól eltérően a Kunadacsi Igazgyöngy 

Óvodában rendeztük meg, a gyermekek nagy örömére. A 

farsangi mulatság a jelmezes felvonulással kezdődött, majd 

játékok sora várt ránk (papírhajtogatós táncverseny, székfoglaló, 

bálkirály - és bálkirálynő - választás, móka, kacagás, tombola, 

tortaevés). A délelőtt folyamán büfé is rendelkezésünkre állt, 

amit az önzetlen szülők felajánlásával valósíthattunk meg. 

Ezúton is köszönjük szépen. Néhány nappal ezután maskaránkat 

lecseréltünk, majd a Tavaszköszöntő jótékonysági esten bárány - 

és gombajelmezbe bújva jártuk el táncunkat. Az esten 

fergetegesen éreztük magunkat, köszönjük szépen a szülői 

szervezetnek és segítőknek, akik minden évben támogatják 

óvodánkat, így most is a rendezvény segítségével 

megvalósíthatjuk majd picike álmaink egyikét. 
             Janovics Olga 

Izgalmas szerda délután 
 

2018.január 31-én került megrendezésre Kunszentmiklóson a 

Csörgő Gyula Terematlétikai Verseny. Nagy izgalommal 

indultunk, hisz a tanév első sportversenye volt a felsősöknek. 

önkormányzat kis buszával és kocsikkal utaztunk, így beértünk 

időben. Korcsoportonként 27-34 között volt az indulók száma (5-

6. és 7-8.osztály külön). Mindig a rövidtávok a kezdő számok, 

most is. Hárman jutottunk be a nyolcas döntőbe: Nagy Vivien, 

Kakas Dominik és én. Nekem sikerült a 2. helyet megszereznem. 

Majd jött a helyből távolugrás. Az 1-8. helyeken végzettek minden 

számban pontot szereztek az iskolájuknak, Kakas Dominiknak és 

Turupuli Zsoltinak ez sikerült, én 3. lettem. A medicindobás háttal 

felállásból következett. Nem vagyunk elég erősek, itt Pál Vanda és 

én csak pontokat szereztünk. Végezetül következett a körös futás 

(hosszútáv). Látos Zsombor, Kálomista László pontot szerzett, én 

pedig megnyertem a fiúknál; a korcsoportomban a dobogó 

legmagasabb fokára állhattam. Nagyon örültem a megszerzett 3 

éremnek. 11 iskolából 6. helyen végeztünk, csak nagy iskolák 

előztek meg bennünket. JÓ hangulatú verseny volt, JÓ volt 

megméretni magunkat, JÓ volt ismerősökkel találkozni… minden 

JÓ volt!                         Látos Tibor 8. osztály 

Farsang 
 

2018. február 2-án került megrendezésre iskolánkban a farsang. 

Minden osztály nagy izgalommal várta, hogy saját kis műsorát 

előadhassa. Napokkal a farsang előtt már díszítettük a 

csarnokot, hogy minél vidámabb és hangulatosabb legyen. A 

műsor 16 órakor kezdődött, amire sok-sok szülő és nagyszülő is 

eljött. 

Alsó tagozatban nagy szerepet játszottak a jelmezek, amelyek a 

gyermekek és a pedagógusok kreativitásának köszönhetőek. 

Felső tagozatban már nem a jelmezek voltak a középpontban, 

mégis minden előadás ötletes és színes volt. Épp ezért a 

zsűrinek sem volt könnyű dolga. A közönségdíjat a III. osztály 

kapta.  

A büfében rengeteg finomság várt mindenkit, amit köszönünk a 

tanároknak, illetve a szülőknek és azoknak, akik segítették az 

iskolát felajánlásokkal. 18 órakor volt tombolahúzás, majd 21 

óráig tartó party várta a gyerekeket.  

Az este folyamán már nem sokan maradtunk, de kevesen is 

nagyon jól éreztük magunkat. Köszönjük ezt a felejthetetlen, 

vidám napot!                                             Nagy Vivien 7. osztály   

 

1848 – 2018. 
 

170 évvel ezelőtt Európa polgárai forrongtak az elnyomó 

nagyhatalmak ellen. Először Franciaországban, majd Bécsben, 

végül Budapesten lázadtak fel az emberek. A márciusi ifjak 

vezetésével egy nap alatt vér nélkül győzött a magyar forradalom.  

Az 1848. március 15-i eseményekre emlékezett a falu lakossága. 

Az ünnepi műsor az óvodások előadásával kezdődött. Az 

iskolások műsora követte. A forradalom egyik legkiemelkedőbb 

alakja – Petőfi Sándor költeményeit szavalták diákjaink. Ünnepi 

beszédet mondott Farkas Ildikó polgármester asszony. Az 

ünneplést fáklyás felvonulással folytattuk. A felvonulás végén 

teával melegítettük fel magunkat a márciusi fagyos időben. A 

nyugdíjas énekkar zárta a színvonalas megemlékezést.  

Az iskolás szereplők sorrendben:  

Hegedűs Richárd (8.oszt.): Európa csendes, újra csendes… 

Nagy Vivien (7.oszt.): Pacsirtaszót hallok megint… 

4. osztály néptánca 

Kakas Dominik – Laczkovics Rebeka: Föltámadott a tenger … 

7.osztály: Nemzeti dal 

2.osztály: Mit kíván a magyar nemzet? - 12 pont 

Énekkar: verbunkos dalok 

Debreczeni Dominika: Vörösmarty Mihály - Szózat 

            
 
  

        Kollár 

             Katalin 
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              Új elnök a Róna Vadásztársaság élén 
 

A Róna Vadásztársaság a települési civil szervezetek közül a harmadik olyan szervezet, amely 

több mint húsz éve működik a faluban. A természettel való harmónia, a vadásztatás nemcsak a 

vadászati értékek közé sorolhatók, mindez szorosan hozzájárulhat a környezetünk 

megismeréséhez, őrzéséhez, a turizmusfejlesztés elősegítéséhez.  

A társaság több szálon kötődik a helyi értékekhez, elhunyt Antal Lajos, volt elnök úr szellemi 

örökségéhez, amelyek továbbvitele, alakítása, a választási közgyűlésen bizalmat kapott Sipos 

Balázs elnök úrnak lesz a jövőbeni dolga. Ebből az alkalomból beszélgettem az elnök úrral. 
    

- Nem könnyű feladattal bíztak meg a vadásztársaid. Milyen örökséget vettél át a megválasztásoddal? 

- Antal Lajos helyébe lépni - aki több évtizeden át -, a vadásztársaság elnökeként vezette társaságunkat, elég merész vállalkozás. A tagok 

részéről nem is volt egyértelmű, hogy kit válasszanak elnöknek. Az elnöki tisztségre kettőnket jelöltek dr. Barna Laci barátommal. Mindketten 

ugyanannyi számú jelölést kaptunk. A választásig Lacival, korrekt, őszinte, szakmai és rendkívül racionális érveket felsorakoztatva többször 

átbeszéltük, hogy melyikünk személye lenne a legjobb választás társaságunk jövője szempontjából. Hosszasan győzködtük egymást, hogy 

miért lenne jobb a másik személye elnöknek. Végül meghajoltam Laci érvei előtt, történetesen, hogy helyben lakom, hogy, mint nyugdíjas, 

több szabadidővel rendelkezem, hogy közel 40 évig többnyire embereket irányító vezető beosztásban dolgoztam, hogy több mint 20 évig ennek 

a vadásztársaságnak a vadászmestere voltam. Mindketten tisztában vagyunk azzal, hogy milyen óriási felelősséggel jár ennek a feladatnak a 

tisztességes, jó eredményeket hozó ellátása. Ezért Laci barátom biztosított arról, hogy idejéhez, tudásához mérten mindenben segíti munkámat. 

Hogy milyen örökséget vettem át?  

Antal Lajos rendkívül határozott, következetes, a törvények és előírások szigorú betartása és betartatása mentén haladó, becsületes, egyenes 

jellemű vezetője volt társaságunknak. Mint vadászok 1974 óta jártuk együtt vadászterületeinket, nemcsak vadásztársakként, hanem vezető 

társakként is - hosszú évekig tevékenykedtünk egymás mellett. Személye, emberi tartása közösségünk minden tagja előtt példaértékű volt és 

példaértékű még ma is. Szerencsés vagyok, mert egy tisztességes, becsületes egyesületi tagokból álló csapatnak a vezetője lehettem. 

Társaságunkban egyenrangú mindenki, lehet az mérnök, jogász, traktoros, magánvállalkozó vagy éppen jelenleg munkanélküli, mindegy, hogy 

milliomos, vagy csak jómódú vagy éppen minimálbérből él. Ez a mai elanyagiasodott, társadalmi különbségeket hordozó világunkban egy kis 

közösség életében - mint a miénk is- óriási érték. Hogy ez így alakult, abban Antal Lajosnak is nagy érdemei vannak. 

Az örökséget beárnyékolta egy nem éppen örömteli állapot is. Vadászterületünk nagyvadas”lelkét”, a középadacsi erdőt, benne 17, 

többnyire a tagok által üzemeltetett magaslessel és vadászati létesítménnyel, egy, a tisztességet és törvényességet megkérdőjelezhető módon, 

„tájegységi körzethatár módosítással” átcsatolták a pest megyei területen működő sarlóspusztai vadászati egységhez. Ennek a közel 1000 ha –

nak az elvesztése érzékenyen érintett bennünket, igaz, hogy némileg kárpótolva lettünk, mert mintegy összesen 550 ha területrészt kaptunk 

alsóadacsi és kunpeszéri részről. 

Az elcsatolt területrésznek a hiánya keményen kihathat a vadásztársaság működésére. A vaddisznó, dám és őz értékesítésének zömét az 

elmúlt időszakban ez a területrész biztosította. Nem beszélve arról, hogy milyen morális veszteség érintette azokat a tagokat, akik a saját 

maguk által készített vadászleseken hosszú évek óta vadásztak, a területet illetően számtalan vadászélmény birtokában vannak és most minden 

egyeztetés nélkül ezektől minimum 20 évre megfosztották őket. 

- Mik azok az értékek, amiket továbbviszel, és milyen új elképzelésekkel kívánod vezetni a vadásztársaságot? 

- A fent már leírt pozitív értékeket mindenképpen szeretném tovább vinni. Mindketten hosszú évekig a település vezetői voltunk, jól 

ismertük egymás vezetői stílusát, voltunk olyan kapcsolatban, hogy őszintén, megsértődés nélkül, baráti alapon tudtuk egymásnak jelezni , ha 

valamit nem egyformán láttunk. Én talán egy kicsit rugalmasabb, engedékenyebb, nem annyira szigorú, de ugyanakkor következetes, a munkát 

keményen megkövetelő vezető típus vagyok. 

A kunadacsi vadásztársaság életében Antal Lajos távozásával egy nem túl kiemelkedő, de biztos eredményeket hozó, nagyon szép,  hosszú, 

csendes vadászati időszak lezárult. Nemcsak azért, mert személyesen nincs tovább közöttünk, hanem azért, mert a vadásztársadalom életében a 

2017-es esztendő teljesen új korszakot nyitott. 

- módosításra került vadászati a törvény és vele együtt több vadgazdálkodással és vadászattal kapcsolatos jogszabály, 

- új fegyvertörvény lépett életbe, 

- módosításra került a kamarai törvény, 

- kialakításra kerültek az új vadászterületek, az üzemtervi ciklus ideje duplájára -20 évre - emelkedett, így a földtulajdonosokkal a 

haszonbérleti szerződés is 20 évre köttetett, 

- bevezetésre került a tájegységi vadgazdálkodási rendszer, vele együtt a tájegységi fővadász intézményrendszere, 

- változtak a hivatásos vadászok foglalkoztatásának szabályai, 

- előírásra került a minden megkezdett 4000 ha vadászterület esetén a két fő állású hivatásos vadász alkalmazásának kötelezettsége. 

Hogy milyen új elképzelésekkel kívánom vezetni a vadásztársaságot? 

Jelenleg 28-an vagyunk, több helyen – gyerekekkel és unokákkal együtt - egy nagycsaládban is többen vannak. Igaz, hogy mi kevesen 

vagyunk ebben a közösségben vérszerinti rokonok, de közös a szenvedélyünk, a vadászat, közösek a vadgazdálkodással kapcsolatos céljaink, 

vadászterületünk földtulajdonosai is vagyunk, szeretünk itt élni, hát éljen a mi közösségünk is úgy, mint egy nagycsalád. Tudja mindenki a 

feladatát, mindenki a saját képességei szerint vállaljon munkát, igyekezve azon, hogy a közös teherviselésben ne maradjon le másiktól. 

Legyen a mi közösségünktől idegen a gyűlölködés, a klikkesedés, az irigység és a hazugság! Jellemezze továbbra is minden tagunkat a 

tisztesség és becsületesség, legyünk büszkék önmagunkra, de leginkább kis közösségünkre! 

Én ebben a családban a dereshajú, bölcs családfő szerepét kívánom betölteni, megbeszélve a család minden tagjával a feladatokat, 

csendesen nem hangoskodva és veszekedve bevonni a tagokat ezek megvalósításába. Tisztában vagyok azzal, hogy minden családban a 

családtagok között vannak apróbb súrlódások, nézeteltérések, akadhatnak úgymond „fekete bárányok”, de ezeket jóindulattal, részlehajlás-

mentes hozzáállással kezelni lehet és kezelni is kell. Ezek kezelésébe, mint általában minden normális családban, a családfő segítségére van a 

család többi tagja. 

Azt szeretném, hogy egy vadban - mind minőségben, mind mennyiségben – gazdag területen vidám, jó hangulatú, szenvedélyeiknek élni 

tudó, vadászni, szórakozni és dolgozni egyformán szerető csapatnak a vezetője legyek. Szeretnék továbbra is nagyon büszke lenni minden 

vadásztársamra, a közösen elért eredményeinkre. Azon igyekszem, hogy én is kiérdemeljem csapatom elismerését. 
                  …….folytatás a 6. oldalon…... 
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….. folytatás az 5. oldalról … 

- Neked nem kell megismerni a tagokat, a Társaság vadászterületeit, vadállományát. De úgy gondolom olvasóként sokunkat érdekelhet 

miért alakult meg az egyesület, mik a céljaitok… 

- Ez igaz, hiszen a mostani tagjaink közül, a 28 tagból csak egy személy –Kárász Feri - van, aki nálam régebb idő óta tagja a társaságnak, 

tehát minden tagtársamnak a felvételét a maga idejében szavazatommal támogattam. A vadászterületeink kialakításában minden ciklus kezdetén 

tevőlegesen részt vettem. Talán szerénytelenségnek tűnik, de elmondhatom, hogy a területünket, a terület vadállományát úgy ismerem, mint a 

tenyeremet. Hogy a társaság milyen céllal alakult, azt az Alapszabályunkban fogalmaztuk meg. 

Idézem: „A vadásztársaság célja, hogy az egyesületekre és a vadásztársaságokra, a vadgazdálkodásra és a vadászatra vonatkozó 

jogszabályok és szabályzatok megtartásával, a társadalom érdekeivel-különösen a helyi erdő-és mezőgazdasági érdekekkel-összhangban, 

továbbá a környezet-és természetvédelmi előírásokra figyelemmel, szakszerű és tervszerű vadgazdálkodással és példás egyesületi élettel tagjai 

részére kulturált sportvadászati lehetőséget biztosítson” 

- Mekkora vadászterülettel és milyen vadállománnyal rendelkeztek?  

- Területünk 5840 ha. A tulajdoni viszonyokat illetően is vegyes terület, nagyobb része magántulajdon, de elég sok az állami tulajdon is 

benne, a nemzeti park és az állami erdészet kezelésében levő területek, vegyes a művelési ág szerint is. Jórészt szántó, rét- legelő, de jelentős az 

erdő is. Több helyen átjárhatatlan rekettyés, nádasaink vannak. 

Vadállományunkat tekintve, - főleg az apróvad- nyúl, fácán - előfordulása a jellemző, de nagyon sok az őzünk. Területünkön megtalálható a 

dámszarvas és egyre jobban szaporodik a vaddisznó. Sajnos az utóbbi években elszaporodtak a szárnyas és szőrmés dúvadak is. Sok a 

szürkevarjú, a szarka. Magas a rókák és egyéb apró szőrmés ragadozók létszáma is. És ami a legveszélyesebb, hatalmas iramban növekszik az 

aranysakálok száma. Éjszakánként szinte területünk minden része visszhangzik az üvöltésüktől. 

- Milyen kötelező feladataitok vannak vadászati szezonban és azon kívül? 

- Társaságunkban nincs elkülönítve a vadászati szezonban és az azon kívüli időszakban végzendő feladat. Ha azt akarjuk, hogy magas 

létszámú, jó minőségű vadállománnyal rendelkezzünk, ami nem csak a saját, szép terítékű vadászatainkat eredményezi, hanem a vadásztatásból 

kellő anyagi biztonságot is hoz és stabil pénzügyi háttért eredményez, akkor minden tagunknak tevőlegesen részt kell venni a szezonban és azon 

kívül is a feladatok megvalósításában. Húsz éves haszonbérleti üzemtervi ciklus kezdetén vagyunk, most az első években kell „meghúzni a 

nadrág szíját”. Most kell keményebben dolgozni, hogy munkánk gyümölcse beérjen a következő évekre. Minden tagunknak a zsigerekig be kell 

vésődni, hogy következetes vadgazdálkodás nélkül nem számíthatunk eredményekre. Tudomásul kell vennünk, hogy az apróvad és az 

őzállomány a jövőnk. Ennek érdekében kíméletlenül gyéríteni kell a dúvad létszámot, a vaddisznó állományt. Etetni, itatni, védeni kell a fácánt, 

a nyulat és az őzeket. Vadföldeket kell létesíteni. Mindezek érdekében a társaság intéző bizottsága már az első lépéseket megtette. 

Pályázatotokat nyújtottunk be az Országos Magyar Vadászkamarához. Vadászterületünk vízellátásának javítása, biztosítása célfeladatra 

719.768.- Ft, csapdapark fejlesztésre 549.748.- Ft, apróvad állománygazdálkodás és fejlesztés célterületre 515.331 Ft vissza nem térítendő 

támogatást nyertünk. 

- Van településformáló hatása a tevékenységeteknek, vagy csupán hobbiként, szenvedélysportból tartotok vadászatot? 

- Magának a vadászatnak nem gondolom, hogy különösebb településformáló hatása lenne. Elsősorban szenvedélysportból, hobbiként 

vadászunk. Nagyon áttételesen e kérdéshez lehetne megjegyezni, hogy a vadászat „veszélyes üzem”-nek minősül, ezt a sportot gyakorló 

emberek fegyvertulajdonosok, a fegyverek balesetmentes használata óriási fegyelmezettséget, hatalmas felelősségtudatot követel. A 

vadászemberek életvitele, magatartása példaértékű kell, hogy legyen környezetük számára. Ilyen vonatkozásban lehet környezetformáló hatásról 

beszélni. A vadászattal szabályozzuk a vadállomány mennyiségét, a vadkárelhárításokkal védjük a földtulajdonosok terményértékeit, a 

településünkön előforduló növény és állatvilág természeti értékeit.  

- A helyiek, a gyerekek mennyire ismerik Kunadacs vadászati értékeit? Vannak ezek megismerésére lehetőségük? 

- Társaságunk egy „zárt” közösség. Nekünk nincs lehetőségünk, úgy, mint más helyi civilszervezetnek (nyugdíjasok klubja, szülői 

munkaközösség vagy a Kunadacs jövőjéért egyesület) úgymond a közönség, a lakosság elé lépni. Az is igaz, hogy nagyon nem is kerestük eddig 

a lehetőségeket. A helyiek, a gyerekek közül csak a vadászok hozzátartozói ismerik jobban értékeinket, pedig a helyi újságban egy - egy 

aranyérmes dám vagy őz trófeáról vagy egy vadászati eseményről lehetne alkalmanként hírt adni. Szép példája volt a helyi vadászértékek 

megismertetésének a nagy érdeklődést kiváltó pár évvel ezelőtti falunapi vadászati kiállításunk is. A helyi könyvtárunkban megtalálható Ács 

Viktor bácsi néhai vadásztársunk írása, amiben a vadásztársaságunk megalakulásának története, a megalakulástól a 70-es évek végéig tartó 

időszak érdekesebb eseményei vannak leírva. 

- Mit gondolsz, a vadászgasztronómia, természeti,- táji kincseitek, vadállományaitok hogyan épülhetnek be a települési 

turizmusfejlődés elősegítésébe? 

- Vadászgasztronómiai értékeinkkel az évadnyitó vadásznapon, valamint a hagyományos községi falunapon ismerkedhet meg az 

érdeklődő.  Itt a főzőversenyen a pásztorételek mellett egyre több helyen rotyognak a bográcsokban vaddisznóból, dámszarvasból és őzből 

készült ételek is. A visszajelzések szerint vadászaink nagyon értenek az ízek kihozatalához. 

Trófeás vadjainkat, dámbikát, őzbakot, de több esetben a csülkös tarvadjainkat is kilövetéssel értékesítjük. Ezért minden évben elég sokan 

megfordulnak településünkön külföldi vadászok. Vissza -visszatérnek hozzánk osztrák, német, belga és szlovák vadászcsoportok. Az utóbbi 

időszakban szépen nő a magyar vadászok száma is. 

Vadászterületünk rendkívül változatos, nagyon szép és érdekes növényeket, egészséges vadállományt hordozó terület. Szeretnek ide 

visszajárni vendégeink, de nem csak a vadászterülettel elégedettek, tetszik nekik a településünk tisztasága, rendezettsége, az itt élő emberek 

barátságos vendégszeretete is. 

- . Hogyan zajlik ez az életetekben a vadászszezon, milyen közösségi alkalmakat rendeztek? 

- Társaságunknál hagyomány, hogy a vadászszezont minden év októberében „Évadnyitó Vadásznap”megrendezésével kezdjük. Ilyenkor 

vadászvendégeket hívunk, megismertetjük velük a kunadacsi vadakból készített ízeket (őz, dám és vaddisznó pörköltek, sültek és ragulevesek). 

Tartunk vad és vadászati, valamint vadászkultúra (vadászirodalom, vadász festészet) ismeretekből egy szellemi vetélkedőt, koronglövő versenyt. 

Gyermekeknek íjász és légpuskalövő versenyt. A napot hajnalig tartó táncmulatság zárja. 

- Az első apróvadvadászat előtt szerény ünnepség keretében koszorúzunk és gyertyát gyújtunk az elhunyt vadásztársaink emléktáblája 

előtt. A vadászatokat az éves vadászati ütemtervnek megfelelően bonyolítjuk. Minden vadászat végén vendéglátásra kerül sor, a vendéglátó 

csapatok a szezon elején meghatározzák a vendéglátás időpontját. Minden vadászatunk - függetlenül a teríték mértékétől - rendkívül jó, baráti 

hangulatban zárul.  

- Beszélgetésünket szívesen zárnám le egy-egy vadászélmény megismerésével. 

- Amit most elmesélek, az inkább a tanulságos történetek sorába, mint a vadászélmények közé tehetők. A tapasztalt vadászok tudják, hogy 

az úgynevezett „remete vadkanok” azért élnek hosszú életet, mert rendkívül fejlett az ösztönük.          …..folytatás a 7. oldalon 
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…folytatás a 6. oldalról 
Sokszor órákat képesek mozdulatlanul állni, pedig semmi, sem a szél, sem egyéb körülmény nem utal a vadász jelenlétére, csupán az 

ösztönük jelzi nekik, ha kilépnek a fedezékből, a gyilkos golyó elé lépnek. Általában a vadásznak fogy el előbb a türelme és elárulja magát. 

Engem a hosszú évek során többször megvezetett ilyen rafinált, vén remete. 

Vadásztársaim - mivel akkortájt sokszor mellém állt a vadászszerencse – jelezték, hogy többszöri próbálkozás ellenére sem tudnak meglesni 

egy óriás vadkant, aminek akkora a nyoma, mint egy tehénnek, próbálkozzak én is, hátha nekem sikerül. Délelőtt kimentem, gondosan 

tanulmányoztam a nyomokat, hol vált ki, hol vált vissza.  Alkonyatkor kiültem a lesre, ami a kukoricás vadföldünk közepén állt. Előttem, 

mintegy 15o m-re Zsidi Józsi bácsi tanyája, tőlem balra a Zsidi-szőlő líceumkerítése, ennek a tövében kb. 40 méter hosszan volt a kan váltója. 

Mögöttem, hozzávetőleg 30 méterre egy 2-3 méter széles akácalé (fasor), ami felhúzódott egészen a líceumkerítés végéig, e mögött pedig egy 

másfél hektáros nádas. Gyönyörű, a felhők között bujkálós, teliholdas éjszaka volt, 23 órakor elment a les alatt egy sárga kutya, Zsidi Józsi bácsi 

kutyája a hátam mögötti nádasba. A 8x57-es puskámat vittem ki magammal, az olasz vadászoktól kapott 17 grammos – elefántölő - lőszerrel. A 

puskát-szabálytalanul- kibiztosítva, a gyorsítót bekapcsolva, keresztbe - magam elé a les korlátjára helyeztem. A gyorsító miatt elég, ha 

hozzáérek az elsütőhöz, már elsül a puska. Biztosra akartam menni. 

Elmúlt éjfél, amikor bóbiskolásomból a kutya riasztott fel, mert vonítva, hangos csaholással hazafelé elrohant alattam. „Na, jön a nagy kan” - 

gondoltam, mert a legtöbb kutya fél a vaddisznótól. Hallgatózom, de csak a nagy csend. Amint a felhő mögül kibújt a hold, a szemem sarkában 

balra megláttam egy nagy fekete foltot, az alé (fasor) végén, pont ott, ahol délelőtt a disznó nyomát láttam. Ott az öreg remete, rögzítem az 

agyamban, teljesen úgy viselkedik, ahogy vártam mozdulatlanul áll és fülel. A szél éppen hogy csak lengedezik, és a disznó felől, fúj, tehát 

megint csak az ösztöne jelzi a veszélyt. A keresőtávcsövet óvatosan a szememhez emelem, de akárhogy nézem, nem látom, hogyan áll, nem 

látom sem az elejét, sem a hátulját. Visszaengedem a keresőt, felveszem a kibiztosított puskát, a sátorvasat fogom meg, nehogy hozzáérjek előbb 

a „ravaszhoz”, és elsüljön a fegyver. Rajta a fekete tömegen a célkereszt, de ugyanaz az eredmény, nem lehet pontosan kivenni a célt. 

Megsebezni nem akarom, biztos, halálos lövést akarok leadni. Eltelt már 3-4 perc, én felváltva hol a keresővel, hol a céltávcsővel keresem a 

biztos lövés lehetőségét. Az adrenalinszintem a csúcson, a szívem dobogását hangosan hallom, mert már fent dobog a torkomban. Lőni kellene, 

de hová?? Ha sokáig várok, lehet, hogy megugrik, de bármennyire is biztat a vadászösztönöm, az eszem figyelmeztet, hogy majd ha ki tudom 

biztosan venni a célt, akkor hozzáérhetek a billentyűhöz. 

És ahogy így a célkeresztet rajta tartva morfondírozok, egy vörös; parázsló pont jelenik meg a fekete folt felső oldalán, ezzel egy időben 

megemelkedik a folt. Megdermedtem. Kiszakadt belőlem a felkiáltás „Jó ember! Mi a jó istent keres itt az éjszakában? Majdnem agyonlőttem!” 

„Én tudom, mit keresek, de maga mit üldögél ott abban a faládában” - hangzik a válasz. 

Remegő lábakkal lementem a lesről. Odamentem az emberhez, kiderül, hogy elveszített a birkanyájból egy pár birkát és a gazda kiadta neki, 

hogy reggelre keresse meg azokat. Itt a „nagydolgát”elvégezni guggolt le. A rajta levő honvédségi vegyvédelmi köpeny miatt nem lehetett a 

formáját kivenni. 

Száz vadászból több mint kilencvenen meglőtték volna, mert minden jel azt mutatta, hogy a remete kan áll ott és egy ilyen nagytalpú öreg 

kan egy egész vadászélet során csak esetleg egyszer áll ki a puskacső elé. De ebből az esetből is látszik, hogy mennyire fegyelmezettnek, 

megfontoltnak kell lenni, mert a másodperc töredéke alatt emberi sorsok mehetnek tönkre, az elengedett puskagolyót sem megállítani, sem 

visszafordítani nem lehet. Belegondolni is borzasztó, hogy milyen változásokat hozott volna a saját, a családom életében, ha én a 

vadászösztönömet engedem előre és az este mindenáron vaddisznót akartam volna lőni. 

-Mindezek után mit is kívánhatnék mást, mint sok sikert, jó egészséget az elnöki munkádhoz!  

                                                                                                                        Koós Zita  

 

                                       Legvidámabb csapat! 

2018-ban ismét megrendezésre került Szabadszálláson a IV. Nemzetközi 

Kolbásztöltő Fesztivál, melyre településünk is benevezett. Közel 50 csapat indult 

a fődíjért. A rendezvény fővédnöke Dr. Salacz László volt, házigazdái pedig 

Bede Róbert mesterszakács és Szőke András színművész. A fesztivál több ezer 

látogatót vonzott, hisz a nap folyamán számtalan színes program várta a 

vendégeket. Településünk is lelkesen készült erre a napra. Már kora reggel 

kezdetét vette a sok teendő. A helyszínt 9 óráig el kellett foglalni, utána pedig 

kezdetét vették a munkálatok. Szép egyenruhákban kínáltunk finom italokat, 

forralt bort, pálinkát, valamint ízletes házi készítésű szalonnát, kolbászt, szalámit, 

sonkát, amelyeket zöldségekkel díszítettünk. Mindent, ami szem szájnak ingere. 

A csapatnak a kolbász elkészítéséhez biztosítani kellett az eszközöket és a 

fűszereket, a hús alapanyagot, mint ahogy minden benevezett csapat, a 

szervezőktől kaptuk.  Kemencében sültek a finom kolbászok, hurkák, ami 

amellett, hogy nagyon ízletes lett benne az étel, jó kis meleget is adott. Ez a hideg 

időben nagyon jól esett, legfőképp a hölgy csapattagoknak. Az 

eredményhirdetésre késő délutáni órákban került sor, melyet már minden 

benevezett csapat nagyon várt. Közel egy óra hosszáig tartott a díjak átadása, így 

izgatottan vártuk, hogy mikor mondják be településünket. Az első helyet nem mi 

hoztuk haza, de a "Legvidámabb csapat" kategóriát mi nyertük el. Ez az elismerés 

nagy örömmel töltött el bennünket. Ezúton is köszönjük, és gratulálunk a 

csapatnak, csapattagoknak: Sipos Balázsnak, Pongrácz Józsefnek, Antal 

Józsefnek, Madarász Csabának, Tóth Józsefnek, Pongrácz Helgának, Pajor 

Nikolettnek és Tárkányi Viktóriának, hogy képviselték településünket.  

          „Legvidámabb Csapat” 
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Kunadacs Község Önkormányzata 

Felelős kiadó:  

Farkas Ildikó 

Felelős szerkesztő: 

Községi Önkormányzat Művelődési Háza 

Szerkesztőség címe: 6097 Kunadacs, Kossuth L. u 51. 

Tel/Fax: 76/ 558-213 

E-mail: kunadacsibarangolo@gmail.com 

Szerkeszti a szerkesztőbizottság 

A szerkesztőség a hozzá érkezett cikkekben a tartalmi, helyesírási és 

stilisztikai hibákat javítja. 

A rendelkezésre álló hely függvényében - a tartalmat nem érintő 

módon - a rövidítés jogát fenntartjuk! 

 

Tisztelt Kunadacsi Lakos! 
 

Várunk mindenkit a piaci nyitvatartási napokon: 

 

-hétfő :           6:00-11:00 

-csütörtök:     6:00-11:00 

-szombat:       6:00-12:00 

 

Üzemeltető: 

 Felső-Kiskunsági Gazdaságfejlesztő Alapítvány 

(www.felga.hu) 

 

Várjuk a termelőket is, akik ezután csatlakoznának a piacon 

történő értékesítéshez. 

Elérhetőségeink: 

Szél István, elnök                 tel. :    06(70)453-5056               

Koós Zita  az alapítvány munkatársa  tel.:  06(30)249-4606 

 

 

Őrölt fűszerpaprika 2900-Ft/kg-os áron kapható a 

helyi polgármesteri hivatalban.  
 

Szárított cékla, sárgarépa, pritamin és kápia paprika 

200- Ft/csomag, valamint almaszirom 250- Ft/csomag 

áron kapható a polgármesteri hivatalban és a 

művelődési házban.  

 

Anyakönyvi hírek: 
 

Elhunytak:  

Kovács Istvánné Balogh Klára (sz.:1937.05.06.)      2018. 02 17. 

Pergel Jánosné  Jóború  Erzsébet (sz.:1928.11.09.)  2018. 03. 26. 

Jakab Mária (sz.: 1970. 02. 22. )                               2018. 03. 07. 

 

Születtek: 

Ladányi Zalán                2018. 03. 08.     (an.: Horváth Anikó) 

Philip Léna                    2018. 03. 08.      (an.: Boczka Laura) 

 

Névadó : 

Lévai Dominik               2018. 03. 10.      (an.:Hegedűs Csilla) 

 

 

Eladó! 
1208 nm-es építési telek eladó 

Kerekegyháza, Dohány u. 38. szám alatt. 

 Víz és csatorna rákötve. 

Érd.: 06-30/2578007 

 

http://www.felga.hu/
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